



SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

ELEVENTH YEAR

759 *th* MEETING: 19 DECEMBER 1956

ème SÉANCE: 19 DÉCEMBRE 1956

ONZIÈME ANNÉE

UN LIBRARY
29 APR 1959
UN/SA COLLECTION

CONSEIL DE SÉCURITÉ DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge Hsu Mo (S/3662 and Add.1 to 5, S/3688) <i>(continued)</i>	1

TABLE DES MATIÈRES

Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge Hsu Mo (S/3662 et Add.1 à 5, S/3688) <i>[suite]</i>	1
--	---

Relevant documents not reproduced in full in the records of the Security Council are published in quarterly supplements to the *Official Records*.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

* * *

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans les comptes rendus des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux *Documents officiels*.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

SEVEN HUNDRED AND FIFTY-NINTH MEETING

Held in New York, on Wednesday, 19 December 1956, at 12.15 p.m.

SEPT CENT CINQUANTE-NEUVIÈME SÉANCE

Tenue à New-York, le mercredi 19 décembre 1956, à 12 h. 15.

President: Mr. Victor A. BELAUNDE (Peru).

Present: The representatives of the following countries: Australia, Belgium, China, Cuba, France, Iran, Peru, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America, Yugoslavia

Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the Death of Judge Hsu Mo (S/3662 and Add.1 to 5, S/3688) (continued)

1. The PRESIDENT (*translated from Spanish*): I have to announce that the candidate elected by the Council has not obtained the necessary majority in the General Assembly and we must therefore hold a further election.

A vote was taken by secret ballot.

Number of ballot papers.....	11
Invalid ballots.....	0
Number of valid ballots.....	11
Number of members voting.....	11
Required majority.....	6

Number of votes obtained:

Mr. Wellington Koo (China).....	7
Mr. Shigeru Kuriyama (Japan).....	4

2. The PRESIDENT (*translated from Spanish*): Having obtained the required majority, Mr. Wellington Koo (China) was elected by the Security Council. Mr. Shigeru Kuriyama (Japan) received 4 votes.

3. I shall send a message to the President of the General Assembly at once, informing him of the results of this election.

4. I would ask members of the Council to remain in their seats while the vote is taken in the General Assembly.

The meeting was suspended at 12.20 p.m. and resumed at 1 p.m.

5. The PRESIDENT (*translated from Spanish*): The General Assembly has not completed its work and the meeting has been suspended. I therefore propose that

Président : M. Victor A. BELAUNDE (Pérou).

Présents : Les représentants des pays suivants : Australie, Belgique, Chine, Cuba, France, Iran, Pérou, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, États-Unis d'Amérique, Yougoslavie.

Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge Hsu Mo (S/3662 et Add.1 à 5, S/3688) [suite]

1. Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : Je dois annoncer que le candidat élu par le Conseil n'a pas obtenu à l'Assemblée générale la majorité nécessaire et que nous devons par conséquent procéder à un nouveau scrutin.

Il est procédé au vote au scrutin secret.

Bulletins déposés.....	11
Bulletins nuls.....	0
Bulletins valables.....	11
Nombre de votants.....	11
Majorité requise.....	6

Nombre de voix obtenues :

M. Wellington Koo (Chine).....	7
M. Shigeru Kuriyama (Japon).....	4

2. Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : Ayant obtenu la majorité requise, M. Wellington Koo (Chine) est élu par le Conseil de sécurité. M. Shigeru Kuriyama (Japon) a obtenu 4 voix.

3. Je vais immédiatement adresser une note au Président de l'Assemblée générale pour l'informer du résultat de ce scrutin.

4. Je prie les membres du Conseil de rester à leur place pendant que vote l'Assemblée générale.

La séance est suspendue à 12 h. 20 ; elle est reprise à 13 heures.

5. Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : L'Assemblée générale n'a pu terminer sa tâche et a levé la séance. En conséquence, je propose de suspendre notre

we suspend this meeting also and resume it at 3.15 p.m. to discover what procedure the General Assembly desires to follow.

The meeting was suspended at 1.5 p.m. and resumed at 3.15 p.m.

6. The PRESIDENT (*translated from Spanish*): The 759th meeting of the Security Council is resumed.

7. I have to inform you that the General Assembly is now in session and that at any moment we can expect to have the results of the vote. Hence with your permission we shall remain in session.

The meeting was suspended at 3.20 p.m. and resumed at 4.20 p.m.

8. The PRESIDENT (*translated from Spanish*): The United Nations General Assembly has elected a candidate other than the person elected by the Security Council. The Assembly has postponed consideration of this matter in order to take up other items on its agenda, in particular the election of the non-permanent members of the Security Council.

9. The Security Council must therefore adjourn, and we shall reconvene as soon as the Assembly meets to deal with this election question. Unfortunately, I do not know when that will be. It may be this evening, tomorrow morning or tomorrow afternoon. In any event, I would ask Council members to be ready to attend when the Assembly meets for this purpose.

The meeting rose at 4.25 p.m.

séance et de nous retrouver à 15 h. 15 pour prendre connaissance de la procédure que l'Assemblée générale aura décidé de suivre.

La séance est suspendue à 13 h. 5 ; elle est reprise à 15 h. 15.

6. Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : La 759^e séance du Conseil de sécurité est reprise.

7. Je signale aux membres du Conseil que l'Assemblée générale siège en ce moment et que, d'un instant à l'autre, nous pouvons être informés du résultat du vote. En attendant, le Conseil de sécurité doit continuer à siéger.

La séance est suspendue à 15 h. 20 ; elle est reprise à 16 h. 20.

8. Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : L'Assemblée générale des Nations Unies a élu un candidat autre que celui qu'avait élu le Conseil de sécurité. L'Assemblée a remis l'examen de cette question et est passée à d'autres points de son ordre du jour, notamment à celui de l'élection des membres non permanents du Conseil de sécurité.

9. En conséquence, le Conseil de sécurité doit lever sa séance. Il se réunira de nouveau dès que l'Assemblée générale reprendra la question de l'élection à laquelle nous avons procédé. Je ne puis malheureusement pas indiquer à quel moment aura lieu cette nouvelle séance. Il se peut qu'elle ait lieu ce soir, demain matin ou demain après-midi. En tout cas, je demande aux membres du Conseil d'être prêts à se réunir au moment où l'Assemblée reprendra l'examen de la question qui nous intéresse.

La séance est levée à 16 h. 25.